

EFIPS EXTRACURRICULAR ACTIVITIES POLICY

- "This policy was initially developed in May 1998 and underwent updates in August 2022.

Introduction:

Student well-being is a fundamental focus in the educational process. Extracurricular activities provide opportunities for learning and development outside the traditional classroom environment. These activities aim to enhance students' social, emotional, artistic, athletic, and cultural skills. The activities policy defines a set of activities and events that balance academic education with student well-being, personal growth, and emotional development.

Targeted Groups:

Students

Teachers

Parents

Policy Objectives

- 1. Enrich the curriculum with a variety of activities to enhance students' understanding of the overall curriculum content.
- 2. Support the integration of the curriculum with daily life and promote the practical application of students' learning in their daily lives.
- 3. Foster a connection between the curriculum and the UAE national identity through activities.
- 4. Stimulate motivation and enthusiasm among students to achieve educational goals according to their abilities.
- 5. Enhance students' well-being and ensure their happiness during the study period.
- 6. Promote students' participation and integration into the UAE local community through their involvement in activities.
- 7. Expand students' knowledge of UAE Cultural and recreational landmarks.
- 8. Create competitive opportunities for students in their areas of innovation.
- 9. Establish a supportive environment for gifted students to develop and nurture their talents.
- 10. Broaden students' cultural and scientific awareness.

AREAS OF EXTRACURRICULAR ACTIVITIES:

- 1. Student clubs in various fields (science, arts, literature, sports, innovation, theater, singing, music, etc.).
- 2. School teams and preparation for internal and external competitions in various fields (sports teams, music teams, cultural teams, scientific teams).
- 3. Artistic and cultural activities, including organizing cultural and artistic events (exhibitions, shows, concerts, creative workshops, etc.).
- 4. Sports activities and teams, including organizing internal tournaments, participating in external individual and team competitions.
- 5. Field trips, including visits to community institutions, universities, and exhibitions.
- 6. School trips of various types (including virtual trips), entertainment, educational, cultural, and visiting invaluable archaeological monuments.
- 7. School celebrations for all religious, national, and international occasions.
- 8. Volunteer activities and community service.
- 9. School radio.
- 10. Students' committees.

سياسة الأنشطة اللاصفية لمدرسة صقر الامارات الدولية الخاصة

أعدت هذه اسياسة في شهر مايو 1998 و تم اجراء التحديث اغسطس 2022

المقدمة

تعد رفاهية الطلبة محور اساسي في العملية التربوية و التعليمية حيث توفر الأنشطة اللاصفية فرصًا للتعلم والتطوير خارج البيئة الصفية التقليدية. و تهدف هذه الأنشطة إلى تعزيز المهارات الاجتماعية والعاطفية والفنية والرياضية والثقافية للطلاب. و تُعرّف سياسة الأنشطة بأنها مجموعة من الأنشطة و الفعاليات التي من خلالها تحقق التوازن بين العملية التعليمية الأكاديمية و تحقيق رفاهية الطلبة و تطوير مهاراتهم الشخصية و العاطفية .

<u>المستهدفون :</u>

- 1- الطلاب
- 2- المعلمين
- 3- أولياء الأمور

الأهداف العامة للسياسة:

- 1. رفد المنهج الدراسي بعدد من الأنشطة لتعزيز فهم المحتوى العام للمنهج
- 2. دعم ربط المنهج بالحياة اليومية وتعزيز استخدام ما يتعلمه الطالب في حياته
 - 3. دعم ربط المنهج بالهوية الوطنية من خلال أنشطة
- 4. اثارة الدافعية و الحماس لدى لطلبة لتحقيق الأهداف التعليمية وفق مستوياتهم
 - 5. تعزيز رفاهية الطلبة و العمل على اسعادهم خلال فترة الدراسة
- 6. تعزيز مشاركة الطلبة و دمجهم بالمجتمع المحلي من خلال مشاركتهم بالأنشطة
 - 7. توسيع معارف الطلبة بالمعالم الحضارية و الترفيهية في دولة الامارات
 - 8. خلق فرص تنافسية لدى الطلبة في مجالات ابداعهم
 - 9. خلق بيئة داعمة للموهوبين لتطوير موهبتهم و رعايتها
 - 10. توسيع مدارك و معارف الطلاب الثقافية و العلمية

مجالات الأنشطة اللاصفية

- 1. النوادي الطلابية بمختلف مجالاتها(العلوم- الفنون- الأدب- الرياضة- الابتكار- المسرح- الغناء- العزف...)
 - 2. الفرق المدرسية و اعدادها للمسابقات الداخلية و الخارجية في مختلف المجالات (فرق رياضية- فرق موسيقية- ثقافية علمية)
- 3. الأنشطة الفنية و الثقافية و تشمل تنظيم فعاليات ثقافية و فنية (معارض- عروض فنية- حفلات ورش عمل ابداعية - ...)
- 4. الأنشطة و الفرق الرياضية وتشمل تنظيم بطولات و دوريات داخلية و المشاركة في البطولات الخارجية للأعاب الفردية و الجماعية
 - 5. الزيارات الميدانية وتشمل زيارات للمؤسسات المجتمعية و الجامعات و المعارض
- 6. الرحل المدرسية بأنواعها المختلفة الترفيهية و التعليمية و الثقافية و المعالم الأثرية و الرحلات الافتراضية
 - 7. الاحتفالات المدرسية بجميع المناسبات الدينية و الوطنية و العالمية
 - 8. الأنشطة التطوعية و الخدمة المجتمعية
 - 9. الاذاعة المدرسية
 - 10. اللجان الطلابية